
Verslag van de vergadering van het Eilandenoverleg van woensdag 13 april 2022 

Aanwezig zijn: : Bart Uitdenbogaart (vz), Sybrand Hekking (not), André Agterof, Inez 
Brandsma, Rob van Dijk, Thijs Jelle van Drogen, Lex Grundeman, Tineke van de 
Klinkenberg, Claar Koch, Sjoerd Munnik, Michel Odjo, Anneke Pauptit, Wim Pelt, Gedi van 
Schriek, Rob Schrama, Heleen Verschuren, mevrouw BC Wittenburg, Mark Nozeman 
(Arcade), Iris van Huis en Francoise.

Rinus, Francoise, Ineke (Kadijk)

Aanwezig via zoom: Petra Catz, Neeria Oostra, Danny Konings zou daar ook bijzijn, maar 
piept niet op.

Afwezig met bericht: Eddie Appels, Aart Nolen, Henk Pauwels, Henri van Pol, Moon Rijven, 
Michel van Wijk

1. Na opening om 8 uur en voorstelronde wordt de agenda als rondgestuurd vastgesteld.
Mededelingen:
-Overleg over het Touwbaanpark loopt
-Bij het Markerhuisje mogen geen rondvaartboten afmeren. Indien iemand dat ziet 
gebeuren moet dat gemeld worden, zodat er gehandhaafd kan worden.
-In Pakhuis de Zwijger was een bijeenkomst over ‘buurtplatformrechten’, een 
experimenteel gemeentelijk model voor inspraak en bottom-up buurtdemocratie. Redt 
Amsterdam Noord, de K-buurt in Zuid-Oost en de ?? in West draaien nu een jaar 
proef. Er is een behoorlijk budget per buurt mee gemoeid. Neeria doet navraag 
waarom de Centrale stad stadsdeel centrum zich niet voor dit experiment heeft 
aangemeld.
-In de NvU binnenring Czaar Peterstraat is de NvB verwerkt. Jeroen heeft hier nog een
zienswijze op ingediend. Voor de Czaar Peter geldt dat daar de zogenaamde 
strengelhalte wordt opgeheven, omdat dat te veel oponthoud oplevert voor tramlijn 7 
en als consequentie heeft dit dat er maar 1 halte in de Czaar Peter aangelegd kan 
worden. Met het oog op de twee bejaardenhuizen in de Czaar Peter was hier 
bezwaartegen aangetekend. Dit is niet gehonoreerd.
De verandering houdt echter wel een verbreding van beide fietspaden in en het 
autoverkeer blijft een staduitgaande route, die de ruimte met de rechtertramlijn deelt.
Het geheel wordt pas laat in 2027 uitgevoerd.
-De bodem van de insteekhaven voor de Werkspoorhal is gesaneerd van olieachtige 
vervuiling en is voorzien van een afdeklaag van zand om ‘onderspoeling’ te 
voorkomen. Waternet gaat in een later stadium alle vaarten rond de Eilanden saneren, 
maar een datum is nog niet vastgesteld. Er wordt begonnen bij de Westelijke Eilanden.
-Het bestemmingsplan Hoogte Kadijk 145B is door de Gemeenteraad vastgesteld. De 
bewoners overwegen juridische stappen en willen door een advocaat een 
vooronderzoek haalbaarheid laten doen. Het beroep moet 27 april betekend worden. 
Na de vergadering is er kort overleg met Petra omdat er al meerdere initiatieven zijn 
van o.a. Alida.
-Rob Schrama van de Vlottenbouwers Amsterdam heeft aangifte gedaan van valse 
berichtgeving en affichering omtrent de af te meren vlotten in de Wittenburgervaart. 
Half mei worden de vlotten geplaatst en 19 juli op de 90ste geboortedag van Robert 
Jasper Grootveld worden ze officieel in gebruik genomen als waterreinigingsvlot. 15 



mei verzorgt Sjarifa Effen een workshop wilgendruppels vlechten, die tussen de 
vlotten gehangen kunnen worden..
-Michel Odjo meldt dat er vrijdag as. Een Iftarmaaltijd wordt bereid waarvoor 
iedereen uitgenodigd is. Wel graag van tevoren aanmelden.
-Michel meldt ook dat er 5 mei een vrijheidslunch georganiseerd wordt op het Marie 
Atelaarplein.
-Lex meldt dat Stadgenoot 11 juni van 11 tot 15 vuur over heel Oostenburg een feest 
optuigt. Stichting Over de Brug neemt daar ook aan deel. Lisette Molenaar coördineert
het geheel.
-Tineke Klinkenberg meldt dat 7 mei tijdens het Suikerfeest ook de jaarlijkse 
touwtrekwedstrijden tussen Kattenburg en Oostenburg worden gehouden. Maar nu is 
de traditionele brug gesaboteerd door het plaatsen van paaltjes, dus er moet een andere
brug gezocht worden.

2. Wat speelt er in de buurt

- Francoise, huurder van blok A op Wittenburg, in beheer bij Woningbouwvereniging 
De Key meldt met huurdersvereniging Arcade dat de ateliers die in het blok zitten nu als 
kantoorruimte worden aangeboden tegen € 900,- per maand. Zij zijn echter van mening dat 
deze ruimte als atelierruimte gehandhaafd moeten blijven. Het Eilandenoverleg ondersteunt 
dit uitgangspunt. Dit moet opgenomen worden door de stadsdeelcommissie. De gemeente 
moet ook met een duidelijk standpunt komen over wat we met de sociale huur willen in de 
stad. Dit wordt in de pauze kortgesloten.

- Rob van Dijk was ook weer opgevallen dat er door de gemeente in de buurt weer 
veel zogenaamde ‘vakantievergunningen’ verleend worden. Er moet toch een centrale lijst 
van bestaan om te zien hoeveel er nu in dat systeem zit. Dit wordt ook door Inez Brandsma 
bijgehouden. Ook zij sluiten dit kort.

- André heeft bij het afscheid van de Stichting Oosterkerk een fles wijn gekocht voor 
Henk Verhoef en een cadeaubon voor David. Wordt zeer gewaardeerd.

3. Vaststellen van het verslag van 8 februari 2022. 

Na wijzigen van punt 2/5 in: ‘Op basis van Right to Challenge is geen werk aan zich 
getrokken’ en dat Chiquita Odjo in de buurtkamer werkt, is het verslag onder dankzegging 
vastgesteld.

4. Oosterkerk

De Oosterkerk is verkocht aan Stadsherstel. Huurders zijn PKA en Balletorkest. De rol van de
Stichting Oosterkerk, die de afgelopen 36 jaar de kerk beheerd en geëxploiteerd heeft, 
honderden concerten, tientallen tentoonstellingen en buurtbijenkomsten heeft georganiseerd 
en gefaciliteerd heeft met een grandioze concertreeks onvrijwillig afscheid genomen. Op de 
afscheidsavond waren er geen vertegenwoordigers van de Gemeente, de stadsdeelcommissie, 
Stadsherstel of anderen aanwezig om dank te zeggen voor deze zorgvuldige beheertaak.

De onderhandelingen van Boris van der Ham, zie vorige verslagen van het Eilandenoverleg, 
hebben de rol van de Stichting en de rol voor de buurt niet weten te borgen buiten het 
exploitatiemodel van Stadsherstel. Zijn missie kan een mislukking genoemd worden. Ondanks
alle goede wil is het totaal gebrek aan openheid van Van der Ham, Stadsherstel, PKA en het 



teveel gevraagde vertrouwen in blauwe ogen alsmede absurde financieringseisen, subsidie per
concert, evenement ipv bulkbedrag op agenda de reden dat de Stichting de handdoek in de 
ring gegooid heeft en geen vertrouwen meer had in onderhandelaar en betrokken partijen. 

Pas nu het spreekwoordelijke kalf verdronken is wordt de eerder gevraagde mediation 
opgestart. We wachten af. 

Gedi heeft andere geluiden gehoord, maar André moet hier heftig protest tegen aantekenen 
hetgeen door andere aanwezigen onderschreven wordt. De andere geluiden hebben ook geen 
openheid gegeven.

Rob van Dijk zou graag een intentieverklaring zien waarbij de voortgang van concerten als 
georganiseerd geborgd zouden kunnen worden. De nu verdwenen gang van zaken is echter 
strijdig met het exploitatiemodel van Stadsherstel bij andere concerten in andere kerken.

Tineke hekelt de totale desinteresse van de gemeente, de kerk en het initiatief is verkwanseld.

5 Dijksgracht Oost, Programma Hoogfrequent Spoor

De hoorzitting bij de milieudienst is vanwege coronazieken uitgesteld tot 21 april. De 
gemeente wil echter al 25 april met het werk aanvangen, terwijl er dan nog geen uitspraak is. 
De bezwaarden overwegen om een voorlopige voorziening bij de rechter aan te vragen zodat 
het werk opgeschort wordt. 

Op Kattenburg zijn i.v.m. de dwergvleermuisvoorzieningen aal eisen van de buurt 
ingewilligd: lage heggen, geen aanpassing verlichting, inzaaien bloemrijke mengsels en de 
speelplaats van de mussen is geborgd.

Er komt een plas-draszone van zes meter breed langs de hele Dijksgracht terwijl de 
onderliggende bodem nog op sanering wacht.

Met betrekking tot het PHS heeft het STAB van Raad van State de bezwaren van de bewoners
ontvankelijk verklaard en erkend omdat het in de rede ligt dat er teveel op de bewoners 
afkomt naar overlast, lawaai en dat Prorail volgens de wet mag doorgaan maar ‘de menselijke 
waarde’ wordt door de Raad onderschreven en zij draagt Prorail dan ook op overleg met de 
bezwaarden op te nemen en zodanig maatregelen te nemen dat de overlast beperkt wordt. 
Volgens Sjoerd en Claar hebben de mensen van STAB kennelijk de vertaalslag kunnen maken
van juridische eis naar billikheid.

6 Rapport Wijken waar gepraat wordt.

Heleen houdt een powerpointpresentatie van onderzoek, werkwijze, uitkomst en 
aanbevelingen (aanvankelijk over het hoofd gezien). 

Gedi geeft ook aan dat er op Kattenburg inderdaad veel overlast is op de galerij en dat mensen
bang zijn voor intimidatie en represailles, vooral ouderen. Autochtone en allochtone ouders 
hebben ook geen contact. Michel, die ook op Kattenburg woont zegt dat het ook een verschil 
is tussen Kattenburger-hof en Kattenburger-straat. Op de hof is wel meer contact en is er ook 
een buurtpreventieapp aangemaakt.



Lex heeft ook ervaren dat er verschillend op meldingen wordt gereageerd. Roof en 
inbraakmeldingen worden acuut opgepakt want worden in de hele stad gehoord, maar 
buurtmeldingen zijn niet zo sexy en hebben minder opvolging. Het is te klein.

Thijs Jelle geeft ook toe dat het ene interessanter is dan huiselijke zaken ‘achter de deur’. 
Maar hij wijst er ook op dat het terugkoppelen van actie een heel belangrijke aanbeveling is 
van het rapport. Dat wordt ook al actief opgepakt. 

Tineke onderkent ook dat het algemene problematiek is en dat in bepaalde blokken de 
overlast heftiger is. André ziet het rapport als een case-study. Na 4 jaar zijn we nog steeds 
geen steek verder na de laatste vergismoord. Is er nog niks opgelost. Het is erg afhankelijk 
van straatcoaches. Saïda heeft hier jarenlang rondgelopen, had veel contact, maar heeft ook 
niets opgelost. Het gaat om het persoonlijke contact. Jeanine van Pinxteren, Boudewijn 
Oranje en Rengelink hebben het niet aan de buurt maar aan de instanties uitbesteed met zes 
ton aan subsidie, maar wat is er bereikt, geen terugkoppeling, geen resultaat?! De 
institutionele tools werken niet. De armoedeval en het persoonlijk perspectief moet ook 
nadrukkelijk in beeld komen. En het grootste bezwaar: met de jongeren zelf is niet gesproken.
Dat zou als aanvulling alsnog moeten gebeuren.

Rinus, van de speeltuin wijst op de segregatie in de buurt, Marokkanen, Turken, Russen, Wit-
Russen en Oekraïeners zitten allemaal in hun eigen bubble en communiceren niet. Ook niet in
de speeltuin. Rinus is ook slechts de enige met een volledig contract. Anderen hebben 
deeltijdcontracten. Zij zorgen wel goed voor de -12 jarigen, een ander voor de 12/13 jarigen 
en begeleiden hen waar mogelijk om hun eigen pad te kiezen. Maar ook onder hun ogen 
gebeuren zaken die je niet wil. Onder hun regie werken er wel vier jongeren uit de buurt als 
stagiair. Zij dekken ook de Blankenstraat en het Funen. Complimenten voor de speeltuin en 
die segregatie wordt breder ervaren. De coronatijd heeft negatieve effecten gehad op lopende 
initiatieven als ‘koken voor en door vrouwen’.

Hoe moeten we op dit rapport terugkomen? Het probleem onderkennen en gezamenlijk 
aanpak voorstaan. Heleen vraagt of Michel het rapport ook met zijn achterban zou willen 
bespreken en het terug wil koppelen. We moeten dit breder oppakken en aangaan.

Rondvraag

André vraagt of er een discussie kan komen over de website, de redactie, de inbreng en een 
mogelijke verbreding van de opzet. Wordt toegezegd. teruggekoppeld.

Heleen vindt de agenda van het Eilandenoverleg te vol, het lijken wel hamerstukken te 
worden en mensen dreigen af te haken, er moet meer ruimte zijn voor discussie. Moeten we 
minder agenderen of vaker vergaderen, terug naar 1 keer per maand, muv vakantieperiode.

De vergadering sluit na dankzegging voor aanwezigheid en betrokkenheid om 10 uur 10.


